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mely a tiszta tudományosság érdekeinek önzetlen szolgálatában mindig 
irány itólag tündöklött előttünk, összefogó és lelkesítő érő'volt szétszórtsá
gunkban és csüggedésre hajlamos elnyomottságunkban. Dr. TaVaszy Sándor, 
aki az erdélyi közélétnek egyik legtekintélyesebb szerepvivője volt, nem szo
rul rá szép szavak csengő elismerésére; nevét munkássága a szakosztály, tör
ténetében maradandóan megörökítette, és meg vagyok győződve, hogy nevét 
a jövő is tisztelettel fogja emlegetni. Szeretném, ha Erdély szeretetében, tudo
mányos lelkesültségben és tudósok őszinte megbecsülésében az ő nyomdo
kain haladhatnék. 

Amikor még. egyszer hálásan megköszönöm a mttKözgyűlés bizalmát, 
ismételten kérem készséges támogatásukat azokhoz a tudományos feladatok
hoz, melyeket Szakosztályunk, vállalni és végrehajtani akar." 

Az elnöki székfoglaló után az indítványok tárgyalására került a sor. 
Szabó T. Attila javasolta, hogy a közgyűléö küldjÖÄ ki bizottságot a ma sok 
tekintetben elavult szakosztályi ügyrend átdolgozására illetőleg korszerűsíté
sére. A közgyűlés, a kérdés megoldását a választmány hatáskörébe utalta, fel. 
jogosítva a válaszmányt arra, hogy az ügyrenden a szükséges módosításokat 
legye meg és jelentse be őket a központi választmánynak. 

A közgyűlés tagjai azzal a reménnyel távoztak, hogy az új elnök, aki 
a kisebbségi sors évei alat t az erdélyi tudományos élet egyik vezetőegyéni
sége volt, a melléje rendelt választmány és a Szakosztály minden tagjának 
segítségével valóra tudja váltani azokat a célkitűzéseket, amelyeket elnöki 
székfoglalójában hangoztatott. Az erdélyi tudományosság három nagy intéz
ményének, az Egyetemnek, az Erdélyi Tudományos Intézetnek és a EME-nek 
valóban együtt kell dolgoznia Erdély tudományos kérdéseinek megoldása 
érdekében. 

A közgyűlés ünnepi alkalma után a Szakosztály életében a munka hét
köznapjai következnek. A világtörténelem e megrázó időszakában Szakosz
tályunk minden tagjának azon kell lennie, hogy békés eszközökkel, a tudo
mány fegyvereivel harcolva vigye előbbre az erdélyi magyar tudományos
ság ügyét. 

A Bölcsészet-, Nyelv- és Történettudományi Szakosztály munkaterve 

A Szakosztály március 13-án lefolyt közgyűlése után, március 19-én d. u. 
í órakor dr. György Lajos, a Szakosztály újonnan megválasztott elnöke az 
új titkárral dr. Juhász Istvánnal és az Erdélyi Múzeum szerkesztőjével érte
kezletet tartott. 

Az értekezlet sorra vette azokat a kérdéseket, amelyek a Szakosztály mun
kájának újjászervezése alkalmával felmerülhetnek. Mindenekelőtt szükséges
nek látszik a szakelőadások minél előbb való megkezdése. Minthogy az a nézet 
alakult ki, hogy a megszállás előtti években havonta tartott szakelőadások 
rendszere biztosítja legjobban a Szakosztály állandó munkáját, már április 
elején megtartandó az első szakülés. Ugyanekkor a szakülést követőleg tar taná 
a választmány is első ülését és határozná többek között a szakülések rendsze
resítésének kérdésében is. E választmányi ülés» volna hivatva dönteni a Szak
osztály folyóirata, az Erdélyi Múzeum terjdelme, az írói tiszteletdíj és a többi 
szakosztályokkal yaló közvetlenebb kapcsolat kiépítésének kérdéséről is. 
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Ha a Szakosztály választmánya is úgy látja jónak, az áprilisi szakülésen 
kívül még egy-egy ülést tarthat a Szakosztály május, illetve június elején. A 
nyár folyamán az ülések természetesen szünetelnének, de a jövő tanévtől kezdve 
a lehetőséghez képest minden hónap meghatározott időpontjában lennének a 
szakülések. Legmegfelelőbbnek látszik az, hogy minden hónap első szerdáján 
legyen a szakelőadás és utána a választmányi gyűlés (A szerdai nap évtizedek 
óta Szakosztályunk előadó-napja). 

Az első válsztmányi ülés feladata, hogy megtárgyalja a szakosztályi ügy
rend módosítását is. Az új módosított ügyrendet a Szakosztály nyomtatásban 
adná ki és ezt most minden tag, illetőleg ezután minden újonnan belépő tag 
megkapná. 

Az, hogy az elnök a szakosztályi közgyűlés után ilyen hamar megtette az 
első lépést a Szakosztály munkájának sürgős megkezdésére, bizonyság arra, 
hogy azokat a szavakat, amelyeket a közgyűlés alkalmával a tisztségével járó 
feladatokról és kötelességekről mondott, komolyan vette. A szakosztályi vá
lasztmánynak és a Szakosztály tagjainak azon kell lenniök, hogy a munkalen
dületről tanúskodó új elnök jó szándékát a Szakosztály érdekében minden ere
jűkkel támogassák. 

Szta. 
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